
 
MASKUN KUNTA   Muistio 
Vanhusneuvosto  

 
 

Aika   Pe 5.4.2024 klo 11.00 – 11.45 
 

Paikka  Maskutalo (Seurantalontie 2, Masku) 
 
Osallistujat   Ylhäinen Taito + kunnanhallituksen edustaja, puheenjohtaja  

Niittymäki Pasi + Naantalin seudun sotaveteraanit / 
   Sotainvalidien Veljesliiton Raision-Maskun osasto ry  
Helena Aarnivuo - Diakoniatyöntekijä, Maskun srk  
Saarinen Marita + Eläkeliiton Lemu-Askainen-Velkua -yhdistys  
Saarinen Tapio + Maskun Vanhustentuki -yhdistys  
Leena Sulander - Eläkeliiton Maskun yhdistys  
Seija Jaakkola + SPR Masku 
Hanna Pennanen + sihteeri  
 
 
Muut kutsutut: 
jäsenet: 
vammaisneuvosto  kutsu lähetetty erikseen vammaisneuvoston sihteerin 

toimesta 
Satu Kankaristo + vammaisneuvoston sihteeri 
Maija Leino + hyvinvointijohtaja, poistui klo 11.20 
   

  Kirsi Virtanen + Raision seudun invalidit ry 
Krista Saarinen + Neuroliitto ry 
Sanna Koivusalo +  vammaisneuvoston pj 
Mika Välimaa + Kynnys ry 

 
 
 
Käsiteltävät asiat: 
 

1. Lääkäripalveluiden järjestäminen muuttuneessa tilanteessa  
vanhus- ja vammaisneuvostojen kannanotto kunnanhallitukselle: 

Maskun vammais- ja vanhusneuvostot kokoontuivat perjantaina 5.4.2024 keskustelemaan Maskun 
terveyspalveluiden tulevaisuudesta. Maskutalolla käydyssä keskustelussa nousivat esille erityisesti raskaat 
huolet terveyspalveluiden saavutettavuudesta, terveyspalveluihin liittyvistä välimatkoista ja Maskun 
terveyskeskusrakennuksen kohtalosta.  

Maskun terveyskeskus on erittäin tärkeä, tiheään hyödynnetty paikallinen palvelukeskus, jonka poistumisella 
on sote-palveluiden saatavuuden ja alueen elinvoiman kannalta erittäin heikentävä merkitys. Maskun 
terveyskeskukseen on investoitu 2020-luvullakin mittavasti.  

Edellä mainituista syistä Maskun vammais- ja vanhusneuvostot peräänkuuluttavat täsmälliseen, 
ajankohtaiseen, tutkittuun tietoon perustuvia päätöksiä rakennuksen käyttösuunnittelussa ja maskulaisten 
terveyspalveluiden järjestämisessä. 

Maskun vanhus- ja vammaisneuvostot korostavat ennen kaikkea terveyskeskuksen suuria käyttäjämääriä. 
Vanhus- ja vammaisneuvostot ilmaisevat erittäin painavan huolensa siitä, millä tavoin sosiaali- ja 
terveyspalvelut ovat jatkossa maskulaisten ikäihmisten ja liikuntarajoitteisten saavutettavissa.  



Neuvostot toteavat lisäksi, että suurten kuljetuskustannusten aiheuttaminen etäällä sijaitsevien 
terveyspalveluiden saavuttamiseksi ei missään tapauksessa edistä viisasta, kauaskatseista yhden kukkaron 
periaatteeseen pohjautuvaa päätöksentekoa. 

 
2. Turvallisuusilta 2.5. klo 18 - 20 Maskutalolla. – avoin tapahtuma kuntalaisille. Tapahtuman järjestävät 
yhteistyössä vammais- ja vanhusneuvostot.  
puheenvuorot: 
Maskun VPK – liikuntarajoitteisen henkilön kotiturvallisuus 
Mika Välimaa puheenvuoro Kynnys ry, - Missä mennään uusi vammaispalvelulaki.  
Trafista luennoitsijan puheenvuoro liikenneturvallisuudesta    

 
3. Muut mahdolliset asiat:  

- vammaisneuvoston kuulumisia: 

- esteettömyyskatselmus kunnan keskeisiin rakennuksiin tehty 

- esteettömät harrastustilat puuttuvat 

- keskusteltiin Rivieran Isonkiven rannan esteettömyyden parantamisesta sekä Maanpään rannan 

- esteettömyyden kehittämisestä (mm. pukutilojen remontin yhteydessä huomioitaisiin myös 
pyörätuolin käyttäjät), maaston muoto hyvä   

- ulkoilureittien esteettömyyttä tutkitaan tulevaisuudessa, itsenäinen saavutettavuus tärkeää 

 

 

Muistion vakuudeksi:  

Hanna Pennanen, liikuntasuunnittelija 


